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Verslag vergadering Adviescommissie Cultuurhistorie 6 april 2006 
 
  
 
Aanwezig: 
Voorzitter:   Wethouder Van Dooren 
Secretarissen:   Mevr. Jongeling (verslag), Dhr. Hermans 
Commissieleden: Dhr. Bukkems, Dhr. Coonen, Dhr. Hendriks, Dhr. Nouwen, 

Dhr. Pantus 
 
Afwezig: 
Commissieleden:  Dhr. Haanen, Mevr. De Fraiture 
 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering. 

 
2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
3. Vaststellen verslag van 9 februari 2006 
Naar aanleiding van het verslag worden nog de volgende opmerkingen gemaakt. 
Bladzijde 2, punt 4c: de commissie adviseert in verband met het lopende 
subsidieverzoek voor het Birgittinessenklooster na te gaan of inderdaad een cel 
en een leslokaal in oorspronkelijke toestand zijn gehandhaafd. 
Bladzijde 3, laatste alinea: mededeling wordt gedaan dat de gracht zowel bij het 
kasteel als bij het klooster op de Biest in de redengevende omschrijving van het 
rijksmonumentenregister is opgenomen en dus onder de te beschermen delen 
valt. De commissie adviseert het omliggende terrein van de Tiendschuur te 
betrekken bij het te beschermen gemeentelijke stadsgezicht. 
Het verslag van 9 februari 2006 wordt vastgesteld. 
Aansluitend wordt de actielijst behandeld. De punten 1, 2, 5 en 10 blijven staan, 
de overige zijn afgehandeld. 
 
4. Mededelingen 
a. Stand van zaken De Lichtenberg/KMS/Bisschoppelijk College 
Het college van B&W heeft het complex De Lichtenberg per 21 maart jl. op de 
gemeentelijke monumentenlijst opgenomen. Tot 8 mei kunnen hiertegen nog 
bezwaren worden ingediend. Op 27 maart heeft het NOS-journaal in de 
uitzendingen van 18 en 20 u aandacht besteed aan De Lichtenberg. Het 
plaatsingsbesluit zal de commissieleden met het verslag worden toegezonden. 
De procedure voor het plaatsen van de gymzalen van het Bisschoppelijk College 
op de gemeentelijke monumentenlijst loopt. 
b. Stand van zaken Birgittinessenklooster Maasstraat 
De gevraagde aanvullende gegevens over de financiering van de 1e fase zijn 
recent ontvangen. Het raadsvoorstel voor subsidiering kan nu worden gemaakt.  
De volgende vergadering van de commissie (1 juni as.) zal plaatsvinden in het 
klooster, waarna de commissie zal worden rondgeleid. 
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c. Stand van zaken stads- en dorpsgezichten 
Op 14 maart jl. heeft de gemeenteraad het hoogste welstandsniveau ingesteld 
voor de potentiële stads- en dorpsgezichten. Ook is het aangepaste 
inventarisatieformulier vastgesteld. De welstandskaart waarop de potentiële 
stads- en dorpsgezichten zijn aangegeven wordt ter vergadering uitgereikt. 
d. Stand van zaken Open Monumentendag 
Op 23 maart heeft een eerste bijeenkomst plaatsgevonden ter voorbereiding van 
de Open Monumentendagen (OMD). Hiervoor was een breed gezelschap van 
organisaties die te maken hebben met het culturele erfgoed uitgenodigd. Dit jaar 
is het thema ´FEEST!´ vanwege de 20e keer dat de dag wordt georganiseerd. 
Waarschijnlijk wordt de OMD zowel op zaterdag 9 als zondag 10 september 
gevierd. 

 
5. Ingekomen stukken (ter kennisname) 
a. Rapport Boshoverschans 
Alle drie de rapporten zullen worden verwerkt in de complete rapportage over de 
stads- en dorpsgezichten. De commissie spreekt complimenten uit over de 
kwaliteit van alle drie de rapporten. 
b. Rapport Beekstraat 
Bij de Beekstraat wordt geattendeerd op de aanwezigheid van vele oude kelders, 
die soms ook in elkaar doorlopen. In de kelder van Beekstraat 45 bevindt zich 
nog een 17e eeuwse waterput. 
Bij de lijst op bladzijde 23 wordt opgemerkt dat Beekstraat 77 een op zich staand 
winkelpand is en de nummers 79 en 81 gekoppeld zijn. Dit zal worden 
gecorrigeerd. 
c. Rapport Dijkerakker 
Geen opmerkingen bij dit rapport.  
De commissie heeft kennisgenomen van de drie rapporten. 

 
6. Stand van zaken archeologie 
De heer Hermans licht de volgende punten toe: 
- Veuskeshof (complex 12): het Archeologisch Dienstencentrum (ADC) te 

Harderwijk heeft onderzoek gedaan, waarbij ondermeer een put bij een 
boerderij is gevonden. Archeologische begeleiding heeft plaatsgevonden. Het 
Programma van Eisen voor de archeologische begeleiding en het rapport 
zullen bij wijze van uitzondering vanwege de noodopgraving (met 
goedkeuring van de provincie) gelijk worden opgeleverd. 

- De Wet van Malta is onlangs goedgekeurd in de Tweede Kamer. De 
excessieve kosten worden geregeld in een Algemene Maatregel van Bestuur, 
die nog moet worden goedgekeurd door de Eerste Kamer. Nadere informatie 
is te vinden op de websites van het Ministeries van VROM en OCW. 

- Booronderzoek: er is een algemeen Plan van Aanpak opgesteld voor 
booronderzoek door de provincie. Dit houdt in dat de gemeente een Plan van 
Aanpak voor deze boringen mag opstellen in plaats van een beroeps-
archeoloog. Het plan sluit vrijblijvendheid uit. 

- Offerte archeologische verwachtings- en beleidskaart: Raap heeft hiervoor 
offerte uitgebracht. Deze is echter veel duurder dan verwacht, namelijk 
€ 28.000,-. Wel is in 2006 € 12.000,- subsidie van de provincie mogelijk. 

- Vrouwenhof: het verslag van het inventariserende veldonderzoek is 
toegezonden aan de archeologische leden van de commissie. De conclusie is 
dat geen vervolgonderzoek nodig is. De aansnijding van de schans is niet 
aangetroffen. Deze ligt waarschijnlijk net buiten het onderzochte gebied, op 
een plaats die later wordt bekeken. 
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- LLTB-locatie Stramproy: dit betreft een esdek met vele verstoringen, 
ondermeer door zandwinning in de 19e eeuw. Ook hier is geen vervolg-
onderzoek nodig. 

- Kerkveldweg: bureauonderzoek en proefboringen hebben aangetoond dat hier 
vanwege de verstoringen geen vervolgonderzoek nodig is. 

- Ittervoorterweg: bureauonderzoek en proefboringen hebben aangetoond dat 
vanwege de verstoringen ook hier geen vervolgonderzoek nodig is. 

- Nelissenhofweg (KMS/BC): hier zal nader onderzoek plaatsvinden zodra meer 
gegevens bekend zijn over de exacte bouwlocatie. 

- NRP - dierenbegraafplaats: op deze plaats wordt nu toch eerst archeologisch 
onderzoek gedaan. Verwarring was ontstaan omdat voor dit gebied in het 
bestemmingsplan geen archeologische waarden staan aangegeven, maar dat 
betreft het feit dat dit geen aangewezen archeologisch monument is. Het is 
echter wel een potentieel gebied, zodat nu toch onderzoek wordt uitgevoerd. 

- Onderzoek erfgoedinspectie naar de Kwaliteitsnorm voor de Nederlandse 
Archeologie (KNA): gebleken is dat de kwaliteit van de onderzoeken (een 
representatieve steekproef uit inventariserende onderzoeken door heel 
Nederland in de afgelopen 4 jaar) erg tegenvalt. 

- Mevrouw Karin von Scheibler, amateur archeologe, heeft een interessante 
muntvondst gedaan op Laarveld. Het betreft een conglomeraat van munten 
uit circa 1500. Deze vondst is gemeld bij het ROB, zal worden gerestaureerd 
en overgedragen aan het gemeentemuseum aangezien de vondst van belang 
is voor de continuïteit van in Weert gevonden munten. 

- Naar aanleiding van een vraag uit de commissie wordt gemeld dat de 
rechtszaak tegen het bureau dat bezwaren had gemaakt tegen de procedure 
bij de raamovereenkomst Kampershoek / Laarveld / Vrouwenhof door de 
gemeente is gewonnen. 

 
7. Terugkoppeling uit welstandscommissie (ter informatie) 
a. Kapelstraat Stramproy 
De heer Pantus meldt dat het plan voor de boerderij bij het voormalige 
melkfabriekje door de aanvrager is aangepast. Het is een grote verbetering dat 
van bestaande gevelopeningen gebruik wordt gemaakt. 
b. Verlichting Oelemarkt  
De welstandscommissie heeft het verlichtingsplan voor de Oelemarkt afgewezen 
omdat de moderne armaturen op gevoelige plaatsen tegen de gevels van 
monumenten zijn gepland. Dit veroorzaakt zowel een fysieke als een 
beeldverstorende aantasting van die gevels.  
c. Zorgcentrum Hieronymus 
De zonwering voor dit zorgcentrum aan de Biest (jongste bouwdeel) is door de 
welstandscommissie geaccordeerd.  
d. Wereldwinkel Hegstraat 4 
In dit gemeentelijke monument is het plan op de verdieping een woning te 
maken. Er is een aantal wijzigingen geadviseerd door de welstandscommissie, 
zoals het gebruiken van bestaande gevelopeningen en het verplaatsen van de 
daklichten naar het bovenste dakvlak, zodat de daklichten minder in het zicht 
komen. 

 
8. Evaluatie commissie cultuurhistorie 
a. Taakverdeling welstandscommissie 
Momenteel vergadert de welstandscommissie voorafgaand aan de commissie 
cultuurhistorie, waarbij elke maand een vergadering voor monumentenadviezen 
wordt gehouden en de commissie cultuurhistorie eens in de twee maanden 
vergadert. De adviezen van de welstandscommissie worden door de 
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monumentendeskundige de heer Pantus geformuleerd, gehoord de mening van 
zijn collega´s van de welstandscommissie. Deze adviezen worden aansluitend 
meegedeeld aan de commissie cultuurhistorie. Qua vakkennis beschikt de 
monumentendeskundige ruim over de vereiste kwalificaties. Wel wordt de lokale 
kennis soms gemist bij het tot stand komen van het monumentenadvies. Dit zou 
kunnen worden ondervangen doordat de leden van de commissie cultuurhistorie 
specifieke aandachtspunten vooraf aan de heer Pantus doorgeven, bijvoorbeeld 
naar aanleiding van de (openbare) agenda van de welstandscommissie. Ook zou 
bij wijze van proef de vergaderfrequentie gelijkgetrokken kunnen worden (eens 
per maand) en de vergadering van de commissie cultuurhistorie voorafgaand aan 
die van de welstandscommissie kunnen plaatsvinden, zodat de informatie van de 
lokale instellingen kan worden meegewogen in het monumentenadvies. 
b. Rol voorzitter 
Momenteel is de portefeuillehouder monumentenzorg de voorzitter van de 
commissie cultuurhistorie. Dit betreft een technisch voorzitterschap, dus zonder 
stemrecht. Sinds de invoering van het duaal stelsel was het niet meer mogelijk 
dat een collegelid lid was van een adviescommissie aan zichzelf. 
Strikt formeel gezien zou het beter zijn dat de commissie een voorzitter uit haar 
midden kiest. De huidige commissie ziet echter voordelen in de portefeuille-
houder als voorzitter. Dan zijn de lijnen naar het college korter en is de 
informatieoverdracht meer volledig en direct. 
De commissie spreekt waardering uit over de wijze waarop de voorzitter zijn 
taken heeft vervuld, waarbij de sfeer ontspannen was en de samenwerking 
optimaal werd gestimuleerd. De voorzitter op zijn beurt heeft de werkzaamheden 
van de commissie als zeer interessant ervaren. 
c. Externe deskundigen  
De samenstelling van de commissie, met name het evenwicht tussen 
vakinhoudelijke en lokale kennis, wordt positief beoordeeld. De heer Coonen was 
in eerste instantie de vertegenwoordiger van de welstandscommissie, maar sinds 
de gewijzigde werkwijze vervult hij de functie van bouwkundige, tot tevredenheid 
van de commissie. De heer Pantus, architectuurhistoricus, vormt de schakel met 
de welstandscommissie en formuleert de monumentenadviezen. In aanvulling op 
deze twee vakinhoudelijke deskundigen is er nog een vacature voor een 
restauratiearchitect of bouwhistoricus. 
d. Vertegenwoordiging lokale instellingen 
De commissie is tevreden over de vertegenwoordiging van de lokale instellingen 
en is van mening dat deze compleet is, sinds de Heemkundevereniging 
Stramproy vertegenwoordigd is in de persoon van de heer Hendriks. Het wordt 
betreurd dat De Kring niet vertegenwoordigd is tijdens de vergaderingen. 
e. Quorum 
De ervaring heeft geleerd dat de provinciale archeoloog de vergadering niet 
bezoekt. In geval van geringe opkomst kan dat tot problemen met het quorum 
leiden. De commissie adviseert de provinciale archeoloog niet mee te rekenen bij 
het bepalen van het quorum. 
f. Secretaris 
Mevrouw Jongeling heeft een vaste aanstelling gekregen en zal het secretariaat 
van de commissie vervullen. De heer Hermans blijft als 2e secretaris de link met 
de archeologie verzorgen. 
Conclusie 
De commissie cultuurhistorie is positief over haar functioneren, maar adviseert 
ter verbetering van de monumentenadvisering de werkwijze aan te passen. 
Hierbij wordt gedacht aan een proef waarbij de commissie cultuurhistorie met 
gelijke frequentie als de gecombineerde welstands-/monumentencommissie en 
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voorafgaande daaraan vergadert, zodat de lokale kennis kan worden 
meegewogen in het advies.  
 
9. Volgende vergadering 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 1 juni vanaf 15.00 u in de 
vergaderzaal van het Birgittinessenklooster aan de Maasstraat. Aansluitend zal 
een rondleiding door het klooster plaatsvinden. 

 
10. Rondvraag 
De heer Nouwen attendeert de gemeente er op dat er zich in het pand aan de 
Scheepsbouwkade 3 waarschijnlijk een 19e eeuwse graanmolen bevindt. 
Voorts informeert hij naar plannen voor een aanbouw aan de Moeselkapel. Deze 
kapel is geen monument en bij de gemeente zijn er geen plannen bekend. 
De heer Bukkems vraagt naar de sloopvergunning die is aangevraagd voor een 
bunker uit de periode van de Koude Oorlog in de spoorberg nabij de Julianalaan. 
Deze bunker heeft geen monumentale status. Indien deze bunker wordt 
geïnventariseerd verzoekt de heer Bukkems daarbij aanwezig te mogen zijn. 
Op een vraag over de opgravingen in Kampershoek noord wordt gemeld dat het 
rapport nog niet gereed is. 
 
De voorzitter blikt ter afsluiting van deze periode kort terug en constateert dat er 
veel is gebeurd en er grote vooruitgang is geboekt. Er is baanbrekend werk 
verricht. De kwaliteit van de ambtelijke ondersteuning is daarbij ook van groot 
belang. De voorzitter dankt iedereen voor de inzet en bijdrage.  
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering. 
 
Vastgesteld in de vergadering van 1 juni 2006,  
 
 
 
 
 
H.W.J. Coolen, voorzitter    J.M.M. Jongeling, secretaris 


